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J e g y z ő k ö n y v

Készült: Kunbaja Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 2012. november
23-án (péntek) 900 órai kezdettel megtartott rendkívüli üléséről.

Az ülés helye: Községháza tanácskozóterme.

Jelen vannak: Franzné  Lakner  Éva  polgármester,  Pálosi  Jánosné,  Szabó
Erika képviselők (3 fő).

Állandó meghívottak részéről: Patocskai Tibor alpolgármester 
  Szép Katalin jegyző

Egyéb meghívottak részéről: Bányai Gábor a Bács-Kiskun Megyei Közgyűlés 
Elnöke, Gáspár Zsolt Gábor BKM. Önk. képviselő, Mészáros
László mb. könyvelő, Patarcsity István ÜGB tagja

Előzetesen bejelentette távolmaradását: Tímár Judit alpolgármester, Barnáné 
dr.  Jámbor  Dominika,  Halbländer  József,  dr.  Lovas  László
képviselő (4 fő)

N a p i r e n d   e l ő t t :

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Köszönti  a  Képviselő-testület  ülésén
megjelenteket, külön köszönti Bányai Gábort, a Bács-Kiskun Megyei Közgyűlés
elnökét, és Gáspár Zsolt Gábor BKM. önk. képviselőt.
Megállapítja,  hogy  az  ülés  határozatképtelen,  mivel  7  fő  képviselő  közül  3
képviselő van jelen.  

Az  ülés  határozatképtelen,  de  felkéri  Dudás  Tiborné  köztisztviselőt
jegyzőkönyvvezetésére, majd Bányai Gábort a Bács-Kiskun Megyei Közgyűlés
elnökét, hogy a jelenlévők részére tartsa meg tájékoztatóját, az 5000 fő alatti
települések adósságrendezése kapcsán.

Bányai  Gábor  a  Bács-Kiskun  Megyei  Közgyűlés  elnöke: Köszöntötte  a
megjelent képviselőket, meghívottakat.
Az  október  20-án  bejelentett  adósság  konszolidációval  kapcsolatban  tart  ma
tájékoztatást. Orbán Viktor miniszterelnök 640 milliárd Ft-os csomagot jelentett



be.  A  Kormány  átvállalja  az  5000  fő  alatti  települések  hitelállományát.  Az
elmúlt években az önkormányzatok sok munkát kaptak, de ehhez pénzt nem.
2004.  óta  az  EU-s  források  közel  felét  lehívhatták  az  önkormányzatok.  Az
önrészhez nem volt az önkormányzatoknak pénze. A normatívák is csökkentek,
minden évben 5-10 %-kal, az önkormányzatok eladósodtak. 
A  körzetben  12  db  5000  fő  alatti  önkormányzatnak  van  jelentős  adósság
állománya, ami meghaladja a 7 milliárd Ft-ot. Kiskunhalasnak a legnagyobb az
adóssága.  December  28.  az  adósság  rendezés  határideje.  Addig  átvállalják  a
község hitelállományát.
A városok  nem értik, hogy miért kell a kistelepüléseket fenntartani. Aki itt él,
az  tudja.  Fejlesztési  források  korlátozottak.   Most  van  lehetőség  a  KEOP
pályázat benyújtására, 2,5 milliárd Ft-ot adtak napenergia pályázatra. A későbbi
időben könnyítené meg az intézmények fenntartását a napenergia. Hiba lenne
nem pályázni erre a forrásra.
Az önkormányzatok adósságát december 28-ig rendezné a Kormány a bankok
felé,  ez  adósságrendezés  egyik  pillére.  Ehhez  adatszolgáltatás  szükséges  a
Magyar Államkincstár felé. Most a szeptember 10-i állapot lesz az alap. Jövőre
csak  állami  engedéllyel  lehet  hitelt  felvenni.  Szigorúbb  lesz  minden.  A
hitelállomány átvállalásával a település infarktus-közeli állapotát megszünteti a
Kormány.  A legnagyobb  gond a  bankok  felé  van.  Január  1-től  nem lesz  az
önkormányzatnak tartozása a bankok felé. Az adósságrendezés másik pillére  az
ÖNHIKI, ide tartoznak a szállítói tartozások. Az elmúlt két évben ÖNHIKI-t
tízszer  annyit  kaptak  az  önkormányzatok,  mint  korábban.  Kunbajának  is
szeretnék  rendezni  a  helyzetét.  Komoly  pénzügyi  elszámolási  rendszer  lesz.
Jövő  évtől  lecsökkennek  a  feladatok,  sok  feladat  átkerül  a  járáshoz.  ½ évig
biztos  furcsa  lesz  képviselő-testületi  ülést  tartani.  Átalakítások  azért  vannak,
mert már nem lehetett finanszírozni a rendszert.
2014-2020-ra  fel  kell  építeni  a  fejlesztés  koncepcióját.  Kohéziós  források
érkezhetnek.  Szeretnének  sok  pénzt  idehozni  fejlesztésre.  A  fejlesztésekhez
szükség van Képviselő-testület támogatására is, anélkül nem lesz fejlesztés.
December  28-ig  a  szeptember  közepén  fennálló  adósságot  rendezik.  A
megállapodást addig alá kell majd írni. Ajánlattal érkezik, ha az önkormányzat
elfogadja.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: Megköszöni  Bányai  Gábor  tájékoztatóját.
Sok segítséget kapott a település a Kormánytól, és személy szerint Bányai Gábor
úrtól is, amit ezúton is tisztelettel megköszön.
Ismertette  a  település  jelenlegi  hitelállományát.  Úgy  tudja,  hogy  havi
részletekben fogják átvállalni.

Bányai Gábor a Bács-Kiskun Megyei Közgyűlés elnöke: A Magyar Állam egy
az egyben veszi át a településektől a hitelállományt.
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Patocskai Tibor alpolgármester: Az Államkincstár felé fennálló adóssággal mi
lesz?

Bányai  Gábor  a  Bács-Kiskun  Megyei  Közgyűlés  elnöke: A  Kincstár  felé
fennálló adósság egy másik tárgyalás témája lesz. Ami ma a tőke, azt vállalják
át. Meglesz a megfelelő formája ennek.

Franzné  Lakner  Éva  polgármester: A  településnek  minden  bankot  meg  kell
keresnie, hogy mennyi a tartozásunk? 

Bányai Gábor a Bács-Kiskun Megyei Közgyűlés elnöke: A bankok jelentkezni
fognak  maguktól  is.  Azt  kell  jelezni  a  bankok  felé,  hogy  a  tárgyalások
elindultak. A szerződés napján esedékes összeg az irányadó. Az állam átveszi a
hitelállományt.

Franzné Lakner Éva polgármester: Szeretné, ha beadhatnák a KEOP pályázatot,
de ehhez a testület többségi támogatására, egyetértésre van szükség.

Bányai Gábor a Bács-Kiskun Megyei Közgyűlés elnöke: A KEOP pályázatot
december 10-ig lehet  benyújtani,  85 %-os a támogatottsága,  7,5 millió Ft  az
önerő, de Kunbaján nem kell ennyi. Megállapodást kell kötni a bankkal. 

Franzné Lakner Éva polgármester: Megköszönte Bányai Gábor úr tájékoztatóját.
Egyedülálló  és  kiváló  lehetőség  a  kistelepülések  számára,  hogy  a  Kormány
átvállalja az  5000 fő alatti települések hitelállományát.  Ezt csak pozitívan lehet
értékelni, aki ezt nem támogatja, az nem a település érdekeit nézi.

Több hozzászólás nem hangzott el, a tájékoztató 935 órakor befejeződött.

Kmf.

Franzné Lakner Éva   Szép Katalin
       polgármester             jegyző
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